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Betreft | Opvang asielzoekers Waalre

Geachte heer de voorzitter, leden van de gemeenteraad en college van 
burgemeester en wethouders

Zoals mijn buurtgenoot al melden zal ik het onderdeel op me nemen waarom wij vinden 
dat statushouders beter kunnen worden opgevangen dan een tijdelijke maatregel als een 
AZC te vestigen.

Laat ik beginnen dat wij niet tegen opvang zijn van statushouders maar juist tegen de 
komst van een AZC.

Zoals het college heeft geschreven in haar raadsvoorstel van 12 mei j.l had Nederland te 
maken met een grote vluchtelingen instroom. Echter deze grote instroom is tot stilstand 
gekomen en heeft het niveau weer bereikt van voor de zomer 2015. Deze trend zet zich al 
4 maanden door en in de doorkijk van het IND verwachten ze dat dit doorzet voor geheel 
2016. Waarom dan die haast, om snel een AZC neer te zetten?  Nu het probleem van 
instroom is ingedamd hebben we een ander probleem namelijk in de AZC zitten nu 
ongeveer 48.000 mensen waarvan maar liefst 33% statushouders en daar wringt de 
schoen. Immers als daar de doorstroom goed zou zijn was er genoeg capaciteit voor de 
reguliere opvang van asielzoekers in de nu in gebruik zijnde AZC.

Wij lezen continu het woord urgent in het raadsvoorstel, echter doordat de instroom is 
afgenomen waar is dan de urgentie?  Wij vinden dat het college maar ook de provincie 
hierbij ons, de burgers,  manipuleert , dit woord zal ik overigens nog vaker gebruiken want 
in dit raad voorstel  gebeurd het nog wel vaker. 

Het college stelt dat leefbaarheid en veiligheid voor omwonenden niet in het geding is, en 
daarbij refereert ze naar een onderzoek van de NOS. Over dit onderzoek is veel gedoe 
geweest en de vraag is of dit onderzoek überhaupt representatief is. 
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Daarom is door het WODC het onderzoeksbureau van ministerie van veiligheid en justitie 
een nieuw onderzoek gestart de uitkomst is er nog niet maar uit het onderzoek , 
uitgevoerd door het WODC, van januari 2016 blijkt dat criminaliteit onder asielzoekers 
maar liefst 3 keer hoger is dan onder nederlanders.  Wij schrikken van deze cijfers 3 keer 
zo veel !

Op jaarbasis zou binnen de  gemeente gemiddeld 60 huurwoningen vrij komen.  
Gemiddeld waarover welk jaren? Mijn boekhouder zegt altijd tegen mij cijfers uit het 
verleden zeggen niets, kijk maximaal een jaar terug. En jawel hoor daar zet u ons alweer 
op het verkeerde been. Er zijn namelijk vorig jaar maar liefst 108 woningen vrijgekomen 
maar door geen sturing en visie op dit onderwerp zijn er maar 4 woningen  aan 
statushouders toegekend. 4 woningen ! Dan vragen wij ons af waar was het college !

Aan het stuk aan de raad wordt geschreven dat er is gekeken naar leegvastgoed en daar 
zijn geen direct bruikbare panden uitgekomen. Tot op de dag van vandaag weten wij niet 
of u de waarheid spreekt, en met wie en hoe die analyse is  gegaan , door wie is die 
uitgevoerd. Het enige doet u af met dat het structurele leegstand niet mogelijk is ?  Nou 
laten we u nu vertellen dat dat op heel veel plaatsen gebeuren, leegstaande kantoren 
worden in een razendtempo omgebouwd woningen en dan wel hotels, genoeg 
voorbeelden in de buurt te vinden. Ook in de omliggende gemeentes worden er tijdelijke 
woonunits geplaatst zoals in de gemeente Eersel. Daar verspreiden ze ook nog over de 
gemeente om de overlast te beperken. Dus genoeg alternatieven voor opvang van 
statushouders, maar je moet natuurlijk wel willen. Om een AZC te bouwen heeft het COA 9 
maanden de tijd nodig. Als je 9  maanden moet  bouwen, waarom geen huizen, ga in 
gesprek met coöperaties! er zit sowieso een woning te kort aan te komen, heet mensen 
welkom in Waalre en laat ze menswaardig wonen, gewoon door ze te huisvesten. Kijk 
naar hoe Canada het doet, kijk naar hoe andere gemeenten hiermee omgaan, een beetje 
lef en creativiteit! De vluchtelingen die nu hierheen komen die gaan voorlopig niet meer 
weg, zorg voor een plek waar ze kunnen blijven, dat draagt  bij aan het slagen van 
integratie, investeer in je nieuwe bewoners.

 Als je kijkt naar huidig beleid dient het niemand om 8 tot 15 maanden in een AZC te 
verblijven, depressies, geen dagbesteding, incasseren van slecht nieuws uit je thuisland, 
vluchten en al nergens welkom zijn. En zeker niet met 300  bij elkaar dat lijkt ons nou geen 
geweldige ervaring.

In het raadsvoorstel onder het kopje argumenten is het creëren van opvangplaatsen 
urgent. Urgent is volgens de dikke van Dale ; dringend of  spoedeisend.noodzakelijk. Wij 
zien dat niet terug in een termijn van 9 maanden, urgent is volgens mij morgen of 
overmorgen niet iets over 9 maanden. En zeker als de trend zich doorzet en er steeds 
minder asielzoekers hierna toe komen. In het stuk schrijft het college tot voor kort kon nog 
worden weggekeken en dat is ook op veel plaatsen gebeurd. Wij nemen aan dat het 
college enige zelfreflectie heeft en heeft geconcludeerd dat door maar 4 woningen aan te 
bieden aan statushouders dat wel heel erg weinig is ! 

Dan het aantal 300 mensen, in het raadsvoorstel staat dat kleinere azc meer overlast 
geven denk aan vervoersbewegingen doordat dagelijks bussen rijden en dat het de 
gemeente meer inzet en investeringen moet doen. Dus hieruit kunnen wij alleen al 
concluderen dat het college zich met een Jantje van leiden wil af doen. We gaan iets doen 
maar het mag nauwelijks inzet dan wel investeringen kosten. 
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Nou vluchtelingen jullie zijn welkom hier in gemeente Waalre ! Het aantal van 300 dat is op 
een kleine kern als Waalre (5980)  wel heel erg veel. Door dit besluit zal het inwonertal 
met maar liefst  5 %  groeien. Waarbij de voorzieningen niet word aangepast en dat de 
gemeente nauwelijks zelf wil investeren dan wel inzet wil tonen, onder het moto we 
verhuren het aan het COA en trek u plan.

Dan het kosten plaatje.
Wij komen eensgezind tot de conclusie dat er helemaal geen financieel plaatje voorligt tja 
de COA huurt het terrein van de gemeente en wij krijgen huur. En de gemeente ontvangt 
een vergoeding gerelateerd aan het aantal opgevangen asielzoekers. Wij nemen aan dat 
er een plaatje er is maar nog niet openbaar is gemaakt. Moeten wij als burgers maar een 
WOB verzoek indienen om dit boven tafel te krijgen, of is het niet goed zijn voor de 
beeldvorming als dit naar buiten komt? Wij als burgers moeten er maar  geloof in hebben 
dat het goed in elkaar zit ! 

Dan lezen wij in de krant dat er verder geen statushouders er meer in komen in Waalre, 
waar halen wij dit uit dit besluit ? Het enige wat erin staat is het actieplan statushouders 
2016-2017 integraal zal worden opgenomen. En laat hierin toch ook instaan dat de 
gemeente Waalre ook statushouders gaat opnemen. Wij als burgers snappen er helemaal 
niets meer van.

Dan ga ik afronden…uit informatie vanuit de gemeente blijkt dat sinds het najaar van 2015 
er al met het COA word gesproken over een AZC in de gemeente , waarom is dit nooit 
publiek gemaakt ? en waarom is de gemeente niet eerder met haar inwoners om tafel 
gegaan en heeft u daarbij de raad wel goed geïnformeerd !?  Wederom manipulatie en 
dan als laatste; het vergunningstraject. 

Nou u doet wel of u procedure en regels gaat volgen, wat u ongetwijfeld gaat doen alleen 
door de juiste te kiezen zet de u de burgers helemaal buitenspel. We kunnen namelijk 
helemaal geen bezwaar maken, ook het bezwaar dat het bestemmingsplan niet juist is zult 
u wel omzeilen door gebruikt te maken van een tijdelijke omgevingsvergunning. 

Kortom het gevoel wat er bij ons leeft is Het college doet wat ze willen en zullen nauwelijks  
luisteren naar ons als bewoners. De eindafrekening maken we als inwoners wel bij de 
verkiezingen dat is het enige democratische gehalte aan deze hele klucht waarbij wij het 
gevoel hebben dat dit hele spel al in elkaar is gezet in het najaar van 2015 en waarbij door 
de gemeente alles op alles is gezet om de burger op een zijspoor te zetten. 

Namens de buurt Hoogh Waalre en d’Bult
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